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Formandens initialer:

Sag nr. 188______________ Revisionsberetning af støtte til miljøforbedrende investeringer i
________________________ mindre landbrug m.v. 1996.

Journal nr.: 00.01 K01 472

Sag fra: Økonomisk afdeling

Indledning: Kommunernes Revisionsafdeling fremsender beretning nr. 126
vedrørende revision af støtte til miljøforbedrende investeringer i mindre 
landbrug m.v. for året 1996.

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 42

Sagsfremstilling: Af revisionsberetningen fremgår det, at opgørelsen for året 1996 over
bevilgede tilskud og faktisk udbetalte beløb i henhold til lov om støtte til 
miljøforbedrende investeringer i mindre landbrug m.v.
Revisionen er udført i overensstemmelse med reglerne i kommunens 
revisionsregulativ og Miljøstyrelsens cirkulære nr. 102 af 1. september 
1988.

Den udførte revision har ikke givet anledning til bemærkninger.

Bevilling: Ingen bevillingsmæsige konsekvenser.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen.

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Beretning nr. 126

Forvaltningen anbefaler revisionsberetningen godkendt af 
økonomiudvalg og byråd.

Økonomiudvalgets møde den 20. oktober 1997: 
Fremsendes til byrådet til efterretning.
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Formandens initialer:

Sao nr. 189 Oversigt over restancer for juli kvartal 1997.

Journal nr. 25.01 030 1625

Sag fra: Skatte- og opkrævningsforvaltningen.

Indledning Kvartalsoversigt for juli kvartal 1997 over indbetaling og restancer.

Lovgrundlag Ingen.

Sagsfremstilling Oversigten indeholder restancearter med angivelse af hvor meget der 
er indbetalt på de enkelte arter. Endvidere indeholder oversigten 
restancesaldo for de enkelte arter pr. 30. september 1997 og 30. 
september 1996.

Sammenlagt er restancerne faldet med 7%.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Forvaltningens skrivelse af 13. oktober 1997 samt oversigt.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at oversigten tages til efterretning i 
økonomiudvalg og byråd.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 20. oktober 1997: 
Fremsendes til byrådet til efterretning.
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Formandens initialer:

Sag nr. 190 

Journal nr.:

Sag fra: 

Indledning:

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Frigørelsesafgift salg Pedersholmparken

13.06.03P22/3209

Teknisk Forvaltning

Betaling af frigørelsesafgift i forbindelse med salg af Pedersholmpar
ken.

Bekendtgørelse af lov om frigørelsesafgift m.v. af fast ejendom af den 
9. juli 1991

I henhold til lovgrundlag skal der, for ejendomme, der tidligere er an
vendt til landbrug, betales frigørelsesafgift, når ejendommene 
inddrages under byzone.
Arealet på Pedersholmparken, Matr. nr. 11 di, 12 a, 13 a, kan betragtes 
som ejendomme, der tidligere er anvendt til landbrug, hvorfor Frederiks
sund kommune skal betale frigørelsesafgift.
Landinspektørerne Børge Hansen og Erik Jensen skønner i notat den 
21.01.97, at frigørelsesafgiften vil udgøre kr. 1.878.020. Dette skøn er 
baseret på en vurdering på 38 kr. pr. kvm, udfra ejendomsvurdering af 
Korshøj, der er et sammenligneligt areal. Ejendomsvurdering var fra 
1989 og er frem til idag steget markant.
Ligningsrådet har i skrivelse 27. august 1997 ansat afgiften til ialt kr. 
3.466.340.
Forskellen i ansættelse af afgift skyldes stigning i ejendomsvurderingen 
i området.
Byrådet har på møde den 16. juni 1997 godkendt en anlægsbevilling på 
kr. 1.878.200 til frigørelsesafgift, finansieret af kassebeholdningen. 
Indtægten ved frigørelsesafgiften tilfalder Frederikssund Kommune og 
statskassen med halvdelen til hver.
Der søges om tillægsbevilling til anlægsbevillingen på kr. 1.588.140 
Der søges om indtægsbevilling til anlægsbevillingen på kr. 1.733.170 
Økonomisk Afdeling har ingen kommentarer til sagen

Nettovirkningen på kommunens likviditetsbeholdning er kr. -145.030

Ingen

fortsættes
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Formandens initialer: s? £

-190 fortsat

Indstilling:

Beslutninger:

Forvaltningen anbefaler, at der ydes en tillægsbevilling på kr. 
1.588.140 og en indtægsbevilling på kr. 1.733.170, således at den 
samlede anlægsbevilling til frigørelsesafgiften udgør kr. 3.466.340 i 
udgift og kr. 1.733.170 i indtægt.

Økonomiudvalgets møde den 20. oktober 1997:
Forvaltningens indstilling anbefales godkendt.
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Formandens initialer:

Saa nr. 191 Reparation af taq Teknisk Forvaltning, bvanina A.

Sag fra: Teknisk forvaltning

Journal nr.: 82.07G01/3545

Indledning: Bygningsvedligehold, Teknisk Forvaltning, GI. hovedbygning, bygning 
A.

De kraftige regnskyl med storm fra sydøst i uge 41 medførte, at det 
regnede ind i bygningen, så det dryppede ned, både i udvalgsværelset 
og på Bodil Hares kontor.

Lovgrundlag: Intet

Sagsfremstilling: I følge tilstandsbeskrivelse for Teknisk Forvaltning, dateret den 1. sep
tember 1997 pkt. nr. 27.1.1 og 27.1.2 samt pkt. nr. 37.1.1 og 37.1.2, 
bør taget og kvistene gennemgås og repareres i 1998.

Jf. beskrivelsen har indtrængende tagvand allerede forårsaget synlige 
rådskader i tagkonstruktionen, og misfarvning på vægge og lofter.

Vi finder det ikke tilrådeligt at gå en vinter i møde med et tag i så ringe 
stand, da vand og fygesne gennem vinteren kan skade bygningen 
yderligere og gøre brug af rummene vanskelige.

Bevilling: Der søges om overførelse af kr. 58.600,- fra konto nr. 205 02 040 09, 
drift, bygninger og pladser vedligeholdelse 1997 til konto 650 03 040 04 
vedligehold Teknisk Forvaltning 1997.

Det anbefales at mindreforbruget på anlægsbevillingen projekt nr. 650 
53 udflytning af forsyningsafdelingen ca. kr. 52.000,- anvendes til at 
finansiering af forbruget på konto nr. 205 02 040 09, som erstatning for 
de overførte midler ( Anlægsregnskab fremkommer).

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Arbejdet igangsættes og styres af Bygnings- og Miljøafdelingen.

Bilag: 3 stk. kopier af aktuelle sider i tilstandsbeskrivelse, Teknisk Forvaltning.

Indstilling: Forvaltninqen anbefaler forslaget til finansiering, så arbejdet kan igang
sættes omgående medens vejret er godt.

fortsættes
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Beslutninger:

Formandens initialer:

Økonomiudvalget den 20. oktober 1997:
Teknisk udvalg har på sit møde den 20. oktober 1997 anbefalet 
forvaltningens indstilling.
Teknisk udvalgs indstilling anbefales godkendt med den tilføjelse, at 
stillingtagen til anvendelsen af mindreforbrug på anlægsbevilling på 
projekt nr. 65053 “Udflytning af forsyningsafdelingen” først sker, når 
anlægsregnskabet forelægges.
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Formandens initialer:

Sao nr. 192 Godkendelse af venskabsbvsamarbeide med Catoira 
oq West Somerset.

Sag fra Kultur- og fritidsudvalget.

Journal nr. 00.05.01

Indledning Ved en højtidelighed på rådhuset i Catoira i Spanien underskrev 
borgmestrene fra Catoira, Frederikssund og West-Somerset i England 
den 19.9.1997 en venskabsed for et kommende 
venskabsbysamarbejde. Denne venskabsed skal efterfølgende 
forelægges de 3 byråd til godkendelse.

Lovgrundlag Ingen.

Sagsfremstilling Der har inden for de seneste par år været en del kontakt og besøg 
mellem de 3 byer bl.a. blev vikingespillet fra Frederikssund opført i 
Catoira i 1993. På initiativ af borgmesteren fra Catoira var 
repræsentanter fra Frederikssund og West-Somerset i september 1997 
inviteret til Catoira for at drøfte et mere formaliseret 
venskabsbysamarbejde mellem de 3 byer. Disse forhandlinger 
resulterede i førnævnte venskabsed.

Det har således i stor udstrækning været de fælles berøringsflader til 
“Vikingetiden”, der har været hovedindholdet i det hidtidige samarbejde. 
Det er intentionen, at dette samarbejde også fremover skal styrkes 
f.eks. med fællesprojekter om kommende vikingespil. Hovedformålet 
med det kommende venskabsbysamarbejde er imidlertid målrettet at 
inddrage de mellemfolkelige aktiviteter, således at 
venskabsbysamarbejdet ikke kun involverer politikere og 
embedsmænd, men derimod store dele af foreningslivet i de 3 byer.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Venskabsed indgået i Catoira den 19.9.1997.

Indstilling: Kultur- og fritidsafdelingen indstiller, at Catoira i Spanien og West- 
Somerset i England godkendes som venskabsbyer.

Beslutninger: Det anbefales at godkende Catoira og West Somerset som 
venskabsbyer.
Økonomiudvalgets møde den 3. november 1997:
Kultur- og fritidsudvalgets indstilling anbefales godkendt.
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Sag nr. 193____________

Sag fra:

Journal nr.:

Indledning:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Formandens initialer:

Foreningscentret Pedersholm, udkast til driftsaftale.

Kultur- og fritidsudvalget.

Sagen rejses på foranledning af brugerrådet ved Foreningscentret 
Pedersholm, der har foreslået, at Foreningscentret får en driftsaftale 
indeholdende tilsvarende elementer, som er gældende for Græse gi. 
Skole, jf. Økonomiudvalgets godkendelse af 5.5.97 vedr. driftsaftale for 
denne.

Intet.

Brugerrådet og kommunen har hidtil gennemført driften af 
foreningscentret i henhold til de for foreningscentret gældende 
vedtægter. Disse har imidlertid ikke i alle tilfælde været tilstrækkeligt 
detaljerede som styringsgrundlag for centret.

Et væsentligt element i driftsaftalen er overførselsret for den samlede 
bevilling til centrets drift, idet en generel overførselsret vil medføre en 
mere hensigtsmæssig og smidig anvendelse af de til centret afsatte 
midler.

Foreningscentret huser udover ca. 30 klubber og foreninger også 
såkaldte sekundærbrugere, der ikke er at betragte som kredse, der er 
samlet om kultur- og fritidsformål.

Disse brugere, Frederikssund Politi og Frederikssund kommunale 
dagpleje, har på brugerrådets initiativ indgået aftale med Frederikssund 
kommune om betaling af leje for de timer, hvor disse har virksomhed i 
centrets gymnastiksal.

Økonomisk afdeling har den 16.10.97 udtalt følgende i sagen: 
Sammenfattende skal Økonomisk afdeling anbefale:
* at principperne bliver ens for de to brugerråd, hvilket også gælder 
kompetencen til at fastsætte lejepriserne,
* at der etableres overførselsadgang for samtlige poster, som indgår i 
driftsbevillingen, hvilket også gælder lejeindtægterne.

Ingen.

Betaling for leje af salen til nævnte formål er hidtil tilgået kommunes 
kasse. Beløbet udgør ca. kr. 15.000 årligt.

fortsættes
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Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Økonomisk afdelings notat af 16.10.97.

Kultur- og fritidsafdelingen indstiller, at følgende elementer indarbejdes 
i en kommende driftsaftale:

* Overførselsret for samtlige poster, der indgår i den samlede bevilling 
til foreningscentrets drift.

* Lejeindtægter i forbindelse med sekundærbrugeres anvendelse af 
salen tilgår fra og med 1.1.97 foreningscentrets konto for 
vedligeholdelse og inventar.

* Lejepriser fastsættes af brugerrådet.

Anbefales godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 3. november 1997:
Kultur- og fritidsafdelingens indstilling anbefales godkendt med den 
ændring, at lejepriser godkendes af kultur- og fritidsudvalget.



Frederikssund kommune
Byrådet
11. november 1997

Formandens initialer: /fa  / /

Saq nr. 194 Optagelse af Hvpotekbanklån.

Journal nr. 00.01 020

Indledning Med skrivelse af 27. september 1997 har Hypotekbanken fremsendt 
gældsbrev vedrørende lån på kr. 2.040.000.

Lovgrundlag Aftalen af 16. juni 1997 mellem Regeringen og Kommunernes 
Landsforening om kommunernes økonomi i 1998.

Sagsfremstilling Lånet ydes som led i aftalen fra juni 1997 mellem Regeringen og 
Kommunernes Landsforening om den kommunale økonomi i 1998. 
Lånebeløbet udbetales månedsvis forud i 1998 med kr. 170.000,00 pr. 
måned.
Lånet er rentefrit frem til udgangen af 1999, idet statskassen i 1998 og
1999 yder kompensation for Hypotekbankens manglende 
renteindtægter.
Lånet tilbagebetales efter serieprincippet i 16 kvartårlige afdrag, første 
gang den 1. april 2000 og sidste gang den 1. januar 2004.
Rente, administrationsbidrag og afdrag erlægges kvartalsvis bagud 
hver 1. januar, 1. april, 1. juli og 1. oktober, første gang den 1. april
2000 og sidste gang den 1. januar 2004.
Såfremt kommunen ønsker at gøre brug af tilbuddet, skal gældsbrevet i 
underskrevet stand være Hypotekbanken i hænde senest den 15. 
december 1997.

Bevilling: Konsekvenserne af lånoptagelsen er indarbejdet i budget 1998-2001.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen økonomi- og personalemæssige konsekvenser.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Økonomisk afdeling anbefaler, at økonomiudvalg og byråd godkender 
lånoptagelsen.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 3. november 1997: 
Økonomisk afdelings indstilling anbefales godkendt.
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Saq nr. 195 Ansøqninq om edb-svstemer til hjemmeplejen

Journal nr. 16.08.00 034

Sag fra: Det Sociale Udvalgs møde den 20. oktober 1997.

Indledning Forvaltningen anmoder om politisk mandat til videreførelse af Projekt 
styring af hjemmeplejen i form af en udbudsforretning omkring 
anskaffelse af edb-systemer.

Lovgrundlag Intet.

Sagsfremstilling Byrådet bevilgede i januar 1997 to gange 150.000 kr til afholdelse af 
udgifter til konsulentbistand i 1997 og 1998, med forventning om at et 
overslag vedrørende de teknologiske investeringer kunne fremlægges 
til politisk stillingtagen i september 1997. Byrådet har desuden den 22. 
september 1997 godkendt en indtægtsbevilling på 1.034.000 krtil 
projektet fra Socialministeriet.
Der foreligger nu en model for hvorledes udbuddet af edb- 
udviklingsopgaven kan gennemføres. Princippet er at lade de 
udarbejdede kravspecifikationer indgå i et udbud af en 
samarbejdsaftale med mulige leverandører. På denne måde skabes der 
mulighed for at få udviklet edb-systemerne til en meget lav pris.
I udbudsmaterialet vil der indgå en prisramme på ca. 1 mio. kr., 
svarende til at Hjørring, Værløse og Frederikssund hver dækker
350.000 kr. De samlede omkostninger til edb-udviklingen er anslået til 6 
- 8 mio. kr, såfremt der gennemføres et traditionelt udbud.
I forlængelse af temadagen om hjemmeplejeprojektet for byrådet og 
chefgruppen den 8. oktober 1997, har styregruppen igangsat 
prækvalifikation af tilbudsgivere, og anmoder om politisk mandat til 
gennemførelse af udbudsfasen efter den beskrevne model og tidsplan. 
Den nyligt gennemførte aftale med Kommunedata har medført at de
800.000 kr. der i teknologiplanen er afsat til nyt økonomisystem, kan 
omprioriteres til andre teknologiformål.

Bevilling: Tilpasning af teknologiplanen i form af overførsel af 350.000 kr. fra 
Indkøb af decentralt økonomisystem til edb-udvikling i 1998.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Økonomisk afdeling udtaler,” at der i det vedtagne budget for 1998

2001 er afsat 2.040.000 kr. pr. år til teknologiudvikling. Dette beløb skal 
dække de fremtidige ydelser på en leasingkontrakt, som påregnes 
indgået i 1998.
Den Centrale Edb-gruppe har i forslaget til teknologisk udviklingsplan 
for perioden 1998-2001 prioriteret en række teknologiske 
udviklingsprojekter, som tænkes finansieret via denne leasingkontrakt.

fortsættes
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Bl.a. er afsat 800.000 kr. til anskaffelse af decentralt økonomisystem. 
Dette projekt er imidlertid ikke aktuelt længere. Dog er det stadig planen 
at indføre elektronisk bilagsbogføring til hvilket projekt, der skal 
reserveres ca. 100.000 kr. Inden for de resterende 700.000 kr. består 
der således en mulighed for at foretage omprioritering."

Bilag: Udkast til bekendtgørelse af prækvalificeringen i EU, af 10. oktober
1997.
Udkast til model for udvikling af IT-løsning til understøttelse af 
styringskonceptet for hjemmeplejeområdet. Notat af 8. oktober 1997.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at Det Sociale Udvalg overfor Økonomiudvalg
og Byråd anbefaler, at 350.000 kr overføres til udvikling af edb- 
systemer i 1998, således at samarbejdsaftalen kan bringes i udbud i 
december 1997.
Chefgruppen har den 14. oktober 1997 behandlet sagen og anbefaler 
at projektet videreføres på det angivne grundlag.

Beslutning: Udvalget tiltræder indstillingen.
Kurt Mikkelsen ønsker at Helsingør Kommune bliver spurgt om, hvor 
langt de er i udvikling af EDB-løsninger på ældreområdet.

Økonomiudvalgets møde den 3. november 1997:
Forvaltningens indstilling anbefales godkendt.



Sag nr.196_____________

Sag fra:

Journal nr.

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Frederikssund kommune
Byrådet
11. november 1997

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Forslag til takster for dagpleje og daginstitutioner i 1998.

Børn- og ungeudvalget. 

16.06.05 029

Efter byrådets vedtagelse af budgettet for 1998 er der foretaget be
regning af forældrebetalingen i.h.t. Socialministeriets retningslinier for 
beregning af forældrebetaling i daginstitutioner m.v.

Bistandslovens § 73

Taksterne for dagpasning må max. andrage 30% af driftsudgifter fra
trukket udgifter vedr. fast ejendom.
Taksterne for vuggestueplads er desuden beregnet med et kommunalt 
tilskud på kr. 558 pr. plads til nedbringelse af taksten.

På denne baggrund foreslås følgende takster:
Dagpleje foreslås forhøjet fra kr. 1.585 i 1997 til kr. 1.645 i 1998. 
Vuggestue foreslås forhøjet fra kr. 2.200 i 1997 til kr. 2.270 i 1998, inkl. 
tilskud på kr. 558.
Børnehave foreslås forhøjet fra kr. 1.308 i 1997 til kr. 1.357 i 1998. 
Børnehaven Kong Dansvej foreslås hævet fra kr. 1.190 i 1997 til kr. 
1.246 i 1998.

Konsekvensen af ovenstående takster er indregnet i budgettet for 
1998.

Ingen.

Forvaltningen anbefaler taksterne godkendt med et tilskud til nedbrin
gelse af vuggestuetaksterne på i alt kr. 1.194.590, som er optaget i 
budgettet.

Herudover anbefaler forvaltningen, at budgettets tal reguleres i over
ensstemmelse hermed.

Børn- og ungeudvalgets møde den 29.10.1997:
Indstillingen godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 3. november 1997:
Forvaltningens indstilling anbefales godkendt.
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Sao nr. 197 Vedtaaelse af kommuneolanforslaqet

Sag fra: Plan- og miljøudvalget

Journal nr. 01.02.03P15/3360 - pf/cc

Indledning: Høringen på kommuneplanforslaget er afsluttet, og udvalget skal tage 
stilling til de indkomne bemærkninger/indsigelser der er opsamlet i for
slag til Hvidbog.

Lovgrundlag: Lov om planlægning.

Sagsfremstilling: Forslag til Frederikssund Kommuneplan 1997-2009 har været ude i 
offentlig høring frem til den 2. september 1997, og der er indkommet 51 
indsigelser.

Indlæggene omhandler overvejende indsigelse mod forskningscentret 
på Klinten og boligudbygningen ved Baldersvej og Enebærvej. Resumé 
af de enkelte indsigelser blev udleveret som bilag ved forrige udvalgs
møde.

Foruden de indkomne bemærkninger, er der i Hvidbogforslaget et afsnit 
med forvaltningens forslag til ændringer af kommuneplanforslaget.

Til hvert af de indkomne debatindlæg med videre har forvaltningen i 
forslaget til Hvidbog udarbejdet bemærkninger og forslag til indstillin
ger.
Efter behandling i Plan- og Miljøudvalget den 23. oktober og i Byrådet 
den 11. november 1997 vil “indstillinger” blive udskiftet med 
“vedtagelser”, og Hvidbogen vil herefter udgøre de samlede beslutnin
ger om kommuneplanen.

I et bilag til Forslag til Hvidbog er samlet en kopi af de indkomne indsi
gelser.

Som det blev besluttet af Byrådet den 12. august 1997, blev rammebe
stemmelserne for boligområde B 1.15 Stenkajen sendt i offentlig 
høring, da disse bestemmelser manglede i kommuneplanforslaget. 
Høringen om disse bestemmelser blev afsluttet den 14. oktober 1997, 
og der er ikke indkommet indsigelser til disse bestemmelser.

Bevilling: Ingen

fortsættes
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Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Frederikssund kommune
Byrådet
11. november 1997

Bilag:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Ingen

Forslag til Hvidbog.
Bilag til Hvidbog: Kopi af debatindlæg.

Forvaltningen anbefaler, at forslag til Hvidbog fremsendes til Økonomi
udvalgets og Byrådets godkendelse og indarbejdelse i Kommuneplan 
1997-2009. "

På Plan- og Miljøudvalgets møde den 23. oktober 1997 blev det 
besluttet:

at indstilling 2 ændres, således at sætningen “at det nærmere 
præciseres, at det gælder udbygningen af banen/staticnsbyen” 
udgår,

at indstilling 8 ændres, således at formuleringen “at der søges indgået 
aftale med Øta om tidspunkt for fabrikkens lukning” udgår, 

at indstilling 6 ændres, således at formuleringen “idet der ikke er frem
kommet nye argumenter for at lokalplanen erstattes” udgår, 

at indstilling 12 tilføjes mindretalsindstilling: “ Bente Nielsen og Lis 
Olsen ønsker tidligere ændringsforslag vedr. varehusets placering 
ved stationen opretholdt”,

at indstilling 51 ændres til: “Socialforvaltningen anmodes om til Øko
nomiudvalgets møde at fremlægge et redigeret forslag af teksten til 
indarbejdelse i kommuneplanen.”

Anbefales med ovenstående ændringer til Økonomiudvalget og 
Byrådet.
Forslag til ændret formulering i kommuneplanen på de indstillede 
punkter fremlægges til Økonomiudvalgets og Byrådets møde.

Plan- og miljøudvalgets forslag af 23. oktober 1997 til ændrede for
muleringer på de indstillede punkter

Økonomiudvalgets møde den 3. november 1997:
I teknisk forvaltnings bemærkninger under 29b udgår de to sidste 
linjer.
Teknisk forvaltning anmodes om til byrådets behandling af 
kommuneplan 1997-2009 at revidere indstillingen i 51a på baggrund 
af økonomiudvalgets drøftelser.
I Indstillingen under 26b udgår de to sidste linjer på side 17 og 30c 
på side 18.
Økonomiudvalget anbefaler med ovenstående ændringer plan- og 
miljøudvalgets indstilling.
Ole Søegaard (V) ønsker tidligere ændringsforslag vedrørende 
varehusets placering ved stationen opretholdt.

fortsættes
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Bilag:

Beslutninger:

Teknisk forvaltnings reviderede indstilling vedrørende 51a af 
5. november 1997 .
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Frederikssund kommune Formandens initialer:
Byrådet
11. november 1997

Saq nr. 198 Fiernvarmetilslutninq af 14 boliqer ved Serviceqaden/- 
Fredensqade

Journal nr. 13.03.10005/3541

Sag fra: Teknisk Udvalg

Indledning I forbindelse med opførelse af 14 boliger ved Servicegaden/Fredens- 
gade har forvaltningen modtaget en anmodning af bygherren murer
mester Erling Sørensen Frederikssund ApS om indførsel af fjernvarme i 
den nye ejendom.

Lovgrundlag Bekendtgørelse om tilslutning m.v. til kollektive varmeforsyningsanlæg 
(varmeforsyningsloven).

Sagsfremstilling Den nye ejendom, beliggende Fredensgade 7, ligger i naturgasområde. 
Jf. brev fra HNG dateret den 19. september 1997 accepterer HNG, at 
ejendommen forsynes med fjernvarme.

Bevilling: Forvaltningen har gjort status for økonomien på det igangværende 
fjernvarmestikledningsprojekt. Heraf fremgår det, at der på bevillingen 
til arbejde i fremmed regning på kr. 4.848.820 forventes et 
mindreforbrug på ca. kr. 250.000.
På baggrund af de enhedspriser der er gældende for den igangværen
de stikledningsentreprise, er det vurderet, at den samlede udgift ved at 
indføre fjernvarme til ejendommen beløber sig til kr. 120.000 incl. 10 % 
til uforudsete udgifter. Overslag ligger i sagen.
Den samlede tilslutningsafgift for ejendommen udgør kr. 47.379, excl. 
tilskud til varmeveksler. Fjernvarmeforsyningens forventede årlige ind
tægt vil på fastafgiften være kr. 36.172. Herudover kommer indtægt på 
grundlag af varmeforbruget.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen

Bilag: Ingen

Indstilling: Forvaltningen anbefaler at udvalget godkender 
at der indføres fjernvarme på ejendommen Fredensgade 7, 
at udgiften på kr. 120.000 finansieres over den tidligere meddelte 
bevilling på kr. 4.848.820 til arbejde i fremmed regning (bevilget på 
byrådsmødet den 10. juni 1997)
samt at indtægten på kr. 47.379 tilsvarende finansieres over den 
tidligere meddelte bevilling til indtægter på kr. 2.737.300.

fortsættes



Frederikssund kommune 
Byrådet
11. november 1997 

-198 fortsat 

Beslutninger:

Formandens initialer:

Anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.
Teknisk Udvalgs møde den 20. oktober 1997.

Forvaltningen har efterfølgende opgjort de forventede indtægter.
Der forventes en samlet indtægt på kr. 2.551.171. I forhold til den 
tidligere meddelte bevilling på kr. 2.737.300 bliver mindreindtægten på 
kr. 186.129.
Sagen har ikke været forelagt Økonomisk Afdeling.

Økonomisk afdeling anbefaler, at der disponeres i overensstemmel
se med teknisk udvalgs indstilling.

Økonomiudvalgets møde den 3. november 1997:
Økonomiudvalget anbefaler, at der disponeres i overensstemmelse 
med teknisk udvalgs indstilling.

De bevillingsmæssige forhold tages der stilling til i forbindelse med 
aflæggelse af anlægsregnskabet.
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Formandens initialer: .

Sao nr. 199 Ansøqninq om udvidet budqetramme til biblioteket.

Sag fra: Kultur- og fritidsudvalget

Journal nr. 31.

Indledning Biblioteket ansøger om at få udvidet budgetrammen til at omfatte 
bødeindtægter og personale. Ansøgningen gælder for indeværende 
budgetår 1997 og fremover.

Lovgrundlag Eksisterende regler om økonomisk decentralisering for Frederikssund 
kommune.

Sagsfremstilling I takt med at biblioteket udnytter edb-registreringens faciliteter har vi 
fået en meget hudtigere rykkerprocedure, systemet er blevet mere 
sikkert omkring aflevering, og lånefristerne er blevet strammet op.
Dette har resulteret i en hurtig cirkulation for bøgernes vedkommende, 
flere bødeindtægter, men en stor udgift på administrationskontiene i 
form af forøget portoudgift på ca. kr. 30.000.-, og forøgede udgifter til 
indkøb af tryksager.

Pr. 1. juli 1997 gik biblioteket over til on-line søgning på DanBib-basen, 
som overflødiggjorde en del af de andre abonnementer til edb. Det 
medfører i år store engangsudgifter til edb på ca. kr. 75.000.-, som ikke 
kan rummes i det almindelige budget.

Indkøb af materialer er blevet dyrere pga. af de nye medier, som koster 
mere pr. enhed end en bog.

Disse ting er medvirkende til at biblioteket påregner at skulle overføre et 
merforbrug på ca. kr. 200.000.- til 1998. Det vil være uholdbart for 
biblioteket at indhente i 1998, da alle andre konti i forvejen er hårdt 
belastede. Biblioteket ser derfor som løsning at søge om en udvidet 
budgetramme, som omfatter at få tilført bødeindtægterne og alle 
personalekonti.

Ved at udvide budgetrammen til at omfatte samtlige konti (incl. 
personale) får biblioteket større mulighed for at kunne påvirke samtlige 
aktiviteter. I forbindelse med personalekontiene vil vi dog sikre os, at vi 
ved vikariater i forbindelse med: barsel, længerevarende sygdom og 
orlov kan få udgifterne dækket fra en central pulje.

Det skal også nævnes, at vi pr. 1. oktober 1997 indførte synlig 
rengøring som alene i 1997 vil medføre en besparelse på kr. 10.000.- 
og kr. 40.000.-i 1998.

fortsættes
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Tillægsbevilling i 1997 til kontoområde 350 02 på ca. kr. 115.000.- vedr. 
bødeindtægterne, som ellers tilgår kommunens kassebeholdning.

Som ovenfor beskrevet.

Oversigt over bibliotekets forventede økonomiske situation pr. 31. 
december 1997.

Udvalget anmodes om stillingtagen.

Det anbefales, at biblioteket fra 1. oktober 1997 får fuld råderet over 
bødeindtægterne.

Skoledirektørens bemærkninger af 26. september 1997:
I sagsfremstillingen angives et påregnet merforbrug på kr. 200.000.- til 
overførsel til 1998.
Til dette forhold skal det bemærkes, at det naturligvis kun vil være 
gældende såfremt der ikke foretages en omprioritering af forudsatte 
dispositioner på diverse bogkonti.
Da et merforbrug betinger en tillægsbevilling (også ved overførsel til 
næste kalenderår), vil der ske en omprioritering, indtil der kan skabes 
balance mellem de forudsatte udgifter og bødeindtægterne.

Økonomisk afdelings bemærkninger:
Det anbefales, at økonomiudvalget alene tager stilling til 
bødeindtægterne for 1997.
Konsekvenserne fra og med 1998 må indgå i regelsættet om 
økonomisk decentralisering og overførselsadgang, som for tiden er til 
høring.

Økonomiudvalgets møde den 3. november 1997:
Økonomiudvalget anbefaler, at biblioteket får råderet over 
bødeindtægterne for 1997.
Konsekvenserne fra og med 1998 indgår i behandlingen af regelsættet 
om økonomisk decentralisering og overførselsadgang, der forudsættes 
behandlet i økonomiudvalg og byråd i december 1997.

Økonomisk afdelings bemærkninger:
I budget 1997 er der budgetteret med en bødeindtægt på 90.920 kr., 
hvorimod den skønnede indtægt vil være ca. 143.000 kr.
Ved at give biblioteket råderet over bødeindtægterne i 1997, vil der 
skulle gives en tillægsbevilling på 90.920 kr. til den budgetterede 
indtægt, og den yderligere indtægt på ca. 52.000 kr.,som ikke er 
budgetlagt, vil tilfalde biblioteket i stedet for at tilgå kommunens 
kassebeholdning.
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Sag nr. 200____________

Journal nr.

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Konstituerende møde i byrådet.

00.01 A10

Forslag om afholdelse af konstituerende møde for det nye byråd,
økortomrudvaig-og f̂agudvalg den 2. december 1997.

Lov om kommunernes styrelse § 6.

I henhold til Styrelsesloven skal det nyvalgte byråd afholde konsti
tuerende møde i tidsrummet 1.-15. december i det år, hvor valget 
afholdes.
Inkaldelsen til dette møde skal foretages af det medlem der har været 
medlem af byrådet længst.

Ingen

Ingen

Ingen

Borgmesteren anbefaler, at byrådet allerede nu fastlægger tids
punktet for konstituerende møde til tirsdag den 2. december kl. 19,00

Beslutninger:


